
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 

 
 
 

EINLADUNG 
 

INVITATION 
 

 

 
 
 
 
 
 

 

Die Hessische Ministerin für Bundes- und Europaangelegenheiten 
Lucia Puttrich 

 
und 

der Europäische Musikrat 
 

laden Sie herzlich ein zur Veranstaltung 
 
 

Musik –  ein Meilenstein für die EU-Kulturpolitik 
 
 

am Montag, 16. März 2020 um 19:00 Uhr (Vorempfang ab 18:30 Uhr) 
in der Vertretung des Landes Hessen bei der  Europäischen Union 

Rue Montoyer 21 ∙ 1000 Brüssel 
 

Begrüßung 
Friedrich von Heusinger 

Leiter, Vertretung des Landes Hessen bei der Europäischen Union 
 

Ian Smith 
Präsident, Europäischer Musikrat 

 
Musikalische Umrahmung 

 
Podiumsdiskussion 

Massimiliano Smeriglio 
MdEP, Berichterstatter für „Kreatives Europa“  

 
Susanne Hollmann 

Europäische Kommission, Generaldirektion Bildung und Kultur, Stellvertretende Referatsleiterin; 
Kulturpolitik 

 
Michalis Karakatsanis 

Leiter des Musikinformationszentrums Zypern, Partner im Music Moves Europe-Projekt „Sustainable 
Careers in the Music Sector“ 

 
Martin Clarke 

Wissenschaftler, Panteia, Partner bei Music Moves Europe-Studie “Music Observatory: Gap Analysis of 
Funding Needs in the Music Sector” 

 
Eric Seng 

Ministerium für Wissenschaft und Kunst, Hessen, Abteilungsleiter Kultur 
 

Moderatorin 
Simone Dudt  

Generalsekretärin, Europäischer Musikrat 
 

Schlussworte und Ausblick „European Forum on Music 2020“ 
Ruth Jakobi 

Generalsekretärin, Europäischer Musikrat 
 

Musikalische Umrahmung 
 
 

Im Anschluss laden wir zu einem Empfang ein. Die Veranstaltung wird simultan gedolmetscht (Deutsch/Englisch).  
Bitte melden Sie sich unter folgendem Link an: https://eu.hessen.de/Music an.  

 

https://eu.hessen.de/Music


 
The Minister for Federal and European Affairs of the State of Hessen 

Lucia Puttrich 
 

and 
the European Music Council 

 
cordially invite you to a panel discussion on 

 
 

Music – a Cornerstone for EU Cultural Policy 
 
 

on Monday, 16th March 2020, 7.00 pm (welcome reception at 6.30 pm) 
at the Representation of the State of Hessen to the European Union 

21, Rue Montoyer ∙ 1000 Brussels 
 

Welcome 
Friedrich von Heusinger 

Director, Representation of the State of Hessen to the European Union  
 

Ian Smith 
President, European Music Council 

 
Music 

 
Panel discussion 

Massimiliano Smeriglio 
MEP, Rapporteur “Creative Europe”  

 
Susanne Hollmann 

European Commission, Directorate General Education and Culture, Deputy Head of Unit; Cultural Policy 
 

Michalis Karakatsanis 
Administrator of the Cyprus Music Information Centre, Partner of Music Moves Europe Project 

„Sustainable Careers in the Music Sector“ 
 

Martin Clarke 
Researcher, Panteia, Partner of Music Moves Europe Study “Music Observatory: Gap Analysis of 

Funding Needs in the Music Sector” 
 

Eric Seng 
Ministry for Higher Education, Research and the Arts, Head of Unit Cultural Affairs 

 
Moderator 

Simone Dudt  
Secretary General, European Music Council 

 
Closing words and outlook „European Forum on Music 2020“ 

Ruth Jakobi 
Secretary General, European Music Council 

 
Music 

 
 
 

The event will be followed by a reception. Simultaneous interpretation into English/German. 
Please register with the following link: https://eu.hessen.de/Music. 

 

 
 
 
In der europäischen Kulturpolitik dreht sich momentan alles um den zukünftigen 
Mehrjährigen Finanzrahmen (MFR) und die neue Gestaltung des Förderprogramms 
„Kreatives Europa“. Dieses umfassende Programm hat großes Potenzial für den 
gesamten Kultursektor und ihm sollte daher besondere Aufmerksamkeit im nächsten 
EU-Haushalt zuteilwerden. Die aktuellen Verhandlungen zum MFR sind eine 
hervorragende Gelegenheit, das Programm „Kreatives Europa“ nun zu einer wahren 
europäischen Erfolgsgeschichte zu machen. Die Musik stellt hierfür einen der 
Schlüsselbereiche dar und bietet große Chancen für die zukünftige Ausgestaltung von 
„Kreatives Europa“. Mit zahlreichen Aktivitäten und auch politischem Engagement hat 
der Musiksektor in der Vergangenheit bereits sein Ziel untermauert, die Rolle der 
Musik in der europäischen Kulturpolitik zu stärken. Diese Veranstaltung bietet eine 
besondere Gelegenheit zum Austausch darüber, wie Musik in der EU-Kulturpolitik 
gefestigt werden kann und welches Potenzial der Musiksektor als treibende Kraft für 
Veränderungen hat. 
 
 
 

___ 
 
 
 
In the field of European cultural policy, the spotlight is currently on the future new 
Multiannual financial Framework (MFF) and on the new design of “Creative Europe”. 
This broad EU programme bears great potential for the wider cultural sector and 
should receive high attention in the next EU budget. As discussions on the MFF are 
intensifying, there is now an excellent opportunity to make Creative Europe a true 
European success story. For this to happen, music is key to future cultural policy and 
offers great chances for the future design of Creative Europe. With numerous activities 
and political engagement over the last few years, musical actors have stressed their 
will to upgrade the role of music within European cultural policy. During this event we 
will therefore discuss the chances of enshrining music in the EU cultural policy and 
the great potential of music as a driver for change.  

  

 
 

https://eu.hessen.de/Music

